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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 9 januari 2024  
Datum GS-besluit   :  

 

Vragen nr. 4 

Vragen van mevrouw G.M. de Sain (BBB) en de heer ir. J.P.H.M. van Gilse (VVD) over Asielopvang 
Amsterdam  

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 9 januari 2024 door de leden van Provinciale Staten, mevrouw 
G.M. de Sain (BBB) en de heer ir. J.P.H.M. van Gilse (VVD), de volgende vragen bij Gedeputeerde 
Staten zijn ingekomen. 
 

INLEIDING VRAGEN 
 
Op 23 december 2023 heeft de Commissaris van de Koning een brief van demissionair minister 
De Jonge en staatssecretaris Van der Burg aan de Provinciale Regietafel (PRT) van Noord-
Holland om Amsterdam ontvangen. Hierin staat het verzoek om, vooruitlopend op de Wet 
versterking regie volkshuisvesting en de Spreidingswet, al het gesprek met gemeenten te 
voeren over mogelijkheden voor uitruil van taakstellingen voor statushouders en asielzoekers 
met de gemeente Amsterdam.  
 
Het verzoek is om Amsterdam structureel 1.200 asielzoekers bovenop de taakstelling van de 
spreidingswet op te laten vangen, in ruil voor eenmalig de huisvesting van 1.200 extra 
statushouders door andere gemeenten in Noord-Holland. Amsterdam werkt daardoor haar 
achterstand grotendeels weg met betrekking tot het plaatsen van statushouders. Ook voorkomt 
de gemeente daarmee dat de provincie in haar toezichtrol in de plaats treedt van de gemeente 
en bijvoorbeeld kiest om de achterstand van te huisvesten statushouders te plaatsen in hotels 
op kosten van de gemeente. Ook kan Amsterdam door het huisvesten van extra asielzoekers 
een flinke vergoeding tegemoet zien.   
 
De bewindslieden geven in de brief aan dat de uitruil van asielzoekers en statushouders vooruit 
loopt op de invoering van de Spreidingswet en de Wet versterking regie volkshuisvesting. Bij de 
fracties van BBB en VVD in Noord-Holland roept dit de volgende vragen op. 
 
 
VRAGEN 
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Vraag 1: 
Is unanimiteit van alle Noord-Hollandse gemeenten voor deze uitruil vereist? 
 
Vraag 2: 
Is al bekend hoe de andere gemeenten over dit voorstel denken? 
 
Vraag 3: 
Wat zijn de financiële consequenties van de extra opvang van asielzoekers en wordt er aan de 
andere gemeenten ook een vergoeding gegeven voor de extra plaatsing van statushouders? 
 
Vraag 4: 
Kunnen andere gemeenten door een uitruil met Amsterdam hun eventuele taakstelling voor het 
huisvesten van asielzoekers permanent overdragen aan Amsterdam? 
 
Vraag 5: 
Kunt u toelichten wat de rol van de provincie is bij deze uitruil en hoe de communicatie met het 
Rijk en gemeenten hierover verloopt? 
 
Vraag 6: 
Hoe voorkomt de provincie dat andere gemeenten de taakstelling voor het huisvesten van 
statushouders en asielzoekers voor een meer dan gelijkwaardig deel moeten opvangen? 
 
Vraag 7: 
Als het komt tot een uitruil, welke rol hebben de gekozen volksvertegenwoordigers van de 
betrokken Gemeenteraden in dit proces?  
 
Vraag 8: 
Bent u het met ons een dat in bijna alle Noord-Hollandse gemeenten, dus ook die in het 
landelijk gebied, de wachtlijsten voor woningzoekenden erg lang zijn en de taakstelling voor 
huisvesting van statushouders nu al niet kan worden gehaald, zodat er dus zeker geen extra 
woningen voor statushouders beschikbaar zijn. Zie ook de schriftelijke vragen 2023-61 
hierover van de VVD. Ziet u daar een oplossing voor? 
 
 
Vanwege het spoedeisende karakter van dit onderwerp verzoeken wij u deze vragen met 
voorrang te beantwoorden. 
 
 

 

Gedeputeerde Staten zullen de gestelde vragen zo spoedig mogelijk, doch uiterlijk binnen 30 
dagen na binnenkomst, beantwoorden. 

 


